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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Document halucinant din TVR, primit pe Platforma Fair-MediaSind a avertizorilor 
de integritate 

• Federatia Solidaritatea Sanitara, APEL la parlamentari: 'Opriti vanatoarea de 
vrajitoare numita testarea lucratorilor din sanatate pe costurile lor' 

• Prima runda de discutii pentru noul guvern, fara niciun rezultat. Citu il trimite pe 
Ciolos la PSD si AUR, Kelemen a constatat lipsa de incredere 

• O noua intalnire Ciolos-Citu-Kelemen va avea loc vineri, dupa sedinte la PNL si 
UDMR 

• Guvernul va aproba joi suplimentarea bugetului Ministerului Sanatatii pentru 
achizitionarea de vaccinuri DTPA/ Exproprierea unor imobile, declasificarea unor 
informatii secrete de stat si finantarea Spitalului Regional Cluj, pe ordinea de zi a 
sedintei• Raluca Turcan atrage atentia asupra unei greseli la Pilonul II de pensii: 
'Afecteaza veniturile actualilor si fostilor pensionari' 

• Raluca Turcan atrage atentia asupra unei greseli la Pilonul II de pensii: 'Afecteaza 
veniturile actualilor si fostilor pensionari' 

• MJ: Guvernul declanseaza procedura de desemnare a celor trei candidati pentru 
functia de judecator la CEDO 

• Comitet politic USR programat duminica, pentru aprobarea programului de 
guvernare si a echipei guvernamentale. "In cazul in care negocierile (...) esueaza, e 
nevoie sa oferim o solutie functionala pentru un nou guvern" 

• S-a dat lege! Se INTERZICE solicitarea de COPII ale documentelor emise de stat 

• AFIR a publicat Ghidul solicitantului pentru Submasura 4.1 – Investitii in 
exploatatii agricole 
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• Euro a atins un nou maxim istoric in raport cu leul. Care este cursul afisat de BNR 

• Compania de Drumuri a avizat inceperea lucrarilor pe doua sectoare din 
Autostrada de Centura Bucuresti Sud 

• Nicusor Dan: Persoanele fara adapost vor primi kituri de protectie impotriva 
COVID-19, constand in masti si dezinfectanti 

• Recorder sustine ca DNA s-a autosesizat in urma investigatiei "Clanul Marelui 
Alb" / Doua demisii 

• O companie auto romaneasca devine primul dealer din Europa care accepta 
eGold si bitcoin 

• Romania a cerut ajutor la NATO pentru pandemie: medicamente si aparate de 
oxigen 

• Presedintele Iohannis, in Suedia. Romania a semnat un angajament ca va 
combate antisemitismul 

• Siegfried Muresan, reales vicepresedinte al popularilor europeni. Grupul va fi 
condus in continuare de Manfred Weber 

• Comisarul pentru Energie le recomanda statelor membre UE sa amane plata 
facturilor acolo unde e cazul, iar consumatorii care nu le pot achita sa nu fie 
debransati. Alte solutii propuse 
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• Document halucinant din TVR, primit pe Platforma Fair-MediaSind a 
avertizorilor de integritate: 

Cum a fost mușamalizată cercetarea disciplinară a jurnalistului tv care a făcut publicitate 
mascată unei firme medicale pe canalul TVR1! 

Reclama, inserată în emisiuni ale Televiziunii publice fără a folosi înscrisuri sau generice 
care să anunțe publicului intenția de a face publicitate, mai ales când se face pentru  
foloase materiale, este o formă gravă de corupție 

Așa cum se știe deja, jurnalistul tv Dorin Chioțea a fost descoperit de colegi făcând 
reclamă contra-cost unei clinici private, unde soția sa este director de marketing iar el 
are relații contractuale pentru publicitate vizuală! 

Deși actuala directoare interimară, Ramona Săseanu, susține că nu știe nimic despre 
publicitatea mascată de pe postul TVR 1,  în urma unei sesizări primite,  fosta conducere 
a TVR a inițiat o cercetare a acestei fapte. Astfel, Comisia formată din șeful Informațiilor 
Clasificate, șefa de cabinet a PDG și o juristă a instituției, deși a concluzionat că salariatul 
Dorin Chioțea a făcut publicitate disimulată spitalului Sanador, a considerat că acesta nu 
trebuie cercetat disciplinar întrucât cazul nu a ajuns în atenția CNA! 

Cu alte cuvinte, în viziunea actualei conduceri interimare care, închizând ochii în fața 
unei fapte atât de grave ce aduce mari prejudicii instituției, „hoțul neprins, e negustor 
cinstit”. Prin urmare, așa cum a recunoscut în adresa transmisă MediaSind, Ramona 
Săseanu nu a avut nicio apăsare când l-a numit pe Dorin Chioțea în funcția de 
coordonator cu atribuții de director al Departamentului Emisiuni și Știri Sportive, și nici 
când acesta a fost recompensat și cu o emisiune medicală! (amănunte aici: Directorul 
interimar al TVR, Ramona Săseanu, recunoaște că nu a luat în calcul și criterii morale în 
numirea în funcția de coordonator cu atribuții de director a jurnalistului care a făcut 
publicitate mascată pe postul TVR 1 ) 

 Potrivit declarației de avere, în anul 2020, când a fost difuzată pe TVR 1 reclama 
mascată, jurnalistul și familia sa au încasat de la firma SANADOR suma de 226 250 lei 
pentru prestații de marketing și publicitate! 
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Iată că noi informații importante despre reclama mascată pe care a făcut-o pe post 
jurnalistul Dorin Chioțea unei firme medicale în timp ce se afla în relații contractuale, 
atât el, cât și soția sa, cu firma privată SANADOR, încep să apară din interiorul instituției 
prin Platforma FAIR-MediaSind a avertizorilor din Cultură și Mass-Media! Un document 
halucinant atribuit Comisiei de cercetare disciplinară, dezvăluie cum a fost mușamalizat 
de către fosta conducere a TVR cazul publicității mascate pentru spitalul privat Sanador. 

 Conform cercetării prealabile a comisiei numite prin Ordinul fostului Președinte-director 
general Doina Gradea și formată din colonelul-pensionar Adrian Fulea, șeful 
Compartimentului Informațiilor Clasificate din TVR, șefa de cabinet a Doinei Gradea, 
Adela Adriana Știrbescu (în prezent coordonator cu atribuții de director a 
Departamentului TVR Internațional!) și o angajată de la Departamentul Juridic au 
constatat următoarele: “Pentru producția tv aflată în analiză nu a fost alocat un 
producător de teren, cu toate că s-ar fi impus, prin raportare la anvergura intervenției în 
direct și prin raportare la faptul că erau primele zile în care în România era stare de 
urgență, iar informațiile despre locațiile în care se prezenta cum avea să se realizeze 
triajul epidemiologic al celor suspecți de a fi infectați cu noul coronavirus erau utile și 
importante pentru opinia publică” – se arată în Raport. 

Foarte important, în pregătirea transmisiei în direct, “salariații au făcut o simulare a 
traseului făcând și un scenariu, adică jurnalistul SRTv, Dorin Chioțea, știa clar ce are în 
spate atunci când va apărea în direct, pe post” – susțin membrii Comisiei. 

În continuare aceștia afirmă că, deși nu a pronunțat cuvântul Sanador “în cadrul 
transmisiei în direct apare de mai multe ori sigla spitalului SANADOR. Așadar, prin 
modul în care se vede sigla în mod repetitiv, în cadrul intervenției, se poate considera ca 
fiind publicitate disimulată” – se arată în document. 

 Concluzia comisiei alungă, însă, orice nedumerire față de comportamentul nelegal al 
angajatului Dorin Chioțea: “Având în vedere probatoriul analizat în cauză, comisia 
constată că prin modalitatea de pregătire a intervenției în direct, salariatul Dorin Chioțea 
a făcut publicitate disimulată spitalului Sanador.” 

Mai mult, în document se arată că acesta și-a premeditat singur acțiunea publicitară: 
“Salariatul Dorin Chioțea este jurnalist tv senior – încadrat la Departamentul TVR 1 dar a 
prestat activitate pentru Direcția Știri fără să aibă un ordin de serviciu în acest 
sens, așa cum impune legislația în materia de dreptul muncii.”  
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 Deși toate probele susțineau încălcarea flagrantă a Statutului Ziaristului TVR, a Legii 
nr.41/1994 privind organizarea și funcționarea SRR și SRTV, a Codului Deontologic al 
Jurnalistului, ceea ce impunea, în orice instituție publică sau privată de media, 
desfacerea disciplinară a contractului individual de muncă, concluzia Comisiei este de a 
nu-l sancționa! Iar motivul menționat, demn de filmele cu Stan și Bran, contrazice orice 
minimă logică: 

“Față de faptul că SRTv nu a fost sancționată de către Consiliul Național al 
Audiovizualului și nici măcar nu a fost în analiza CNA, cu privire la această intervenție a 
salariatului Dorin Chioțea, în respectiva emisiune, comisia constată că nu ar trebui ca 
acest salariat să fie cercetat disciplinar. Cercetarea disciplinară rămâne pe lista celor mai 
neplăcute evenimente care pot apărea în desfășurarea raporturilor de muncă, doar că, 
față de cele mai sus prezentate și care reprezintă temeinicia analizării împrejurărilor în 
care transmisia în direct a fost realizată, comisia, în unanimitate, consideră că nu trebuie 
demarată cercetarea disciplinară a salariatului Dorin Chioțea.” 

La asemenea argumente hilare, bineînțeles că și fosta șefă TVR, Doina Gradea, și-a 
însușit concluzia Comisiei, iar salariatul Chioțea nici măcar nu a fost  invitat să dea 
explicații despre publicitatea făcută firmei de unde atât el, cât și soția sa, au încasat în 
acel an, potrivit declarației de avere, suma de 226 250 lei pentru prestații servicii de 
marketing și de  publicitate. Precizăm că în anul 2020, Dorin Chioțea a încasat de la 
SANADOR suma de 95.000 lei pentru  publicitate vizuală, iar soția suma de 131.250 lei în 
calitate de director de marketing. Având în vedere că SRTV este o instituție plătită din 
bani publici aflată în subordinea Parlamentului, Sindicatul Român al Jurnaliștilor 
MediaSind reiterează solicitarea făcută instituțiilor abilitate să cerceteze cu celeritate 
aceste posibile fapte de corupție. (amănunte aici: Șefa TVR refuză să explice de ce a 
numit în funcție de conducere o persoană care a făcut reclamă mascată pe post unei 
firme medicale unde soția era director de marketing! ) 

 Mulțumim angajaților TVR pentru participarea activă la Campania #Vrem respect pentru 
angajații TVR. Așteptăm în continuare sesizări legate de abuzurile de orice fel din 
Televiziunea Română pe Platforma FairMediaSind pentru avertizorii din cultură și mass-
media. 

#vremrespectpentruangajațiiTVR! 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR)  
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• Federaţia Solidaritatea Sanitară, APEL la parlamentari: 'Opriţi 
vânătoarea de vrăjitoare numită testarea lucrătorilor din sănătate pe 
costurile lor' 

Federaţia ”Solidaritatea Sanitară" solicită tuturor parlamentarilor şi decidenţilor politici 
să oprească ”vânătoare de vrăjitoare" pe care-o constituie testarea lucrătorilor din 
sănătate nevaccinaţi pe banii lor. ”Profesioniştii din sănătatea au nevoie în această 
perioadă de sprijin, nu de un stres suplimentar generat de atitudinile inadecvate ale 
autorităţilor şi politicienilor”, au transmis sindicaliştii, anun'[ news.ro. 

”În condiţiile în care datele epidemiologice indică existenţa unui risc de infectare şi 
transmitere şi în cazul persoanelor vaccinate (chiar dacă în cazul acestora acest risc este 
mult mai mic), este evident că singura măsură adecvată o constituie instituirea unui 
program de testarea gratuită a tuturor lucrătorilor din sănătate! Domnilor politicieni, 
opriţi hărţuirea unora dintre lucrătorii din sectorul public de sănătate pe tema testării 
obligatorie pe costurile lor (majoritatea celor nevaccinaţi având o probabilitate 
semnificativă de-a avea deja imunitate în urma trecerii prin boală/infecţie) şi introduceţi 
urgent posibilitatea de testare gratuită a tuturor profesioniştilor din sănătate”, au 
transmis, miercuri, reprezentanţii Federaţiei ”Solidaritatea Sanitară”. 

Aceştia susţin că nivelul maxim de protecţie a pacienţilor în condiţiile actuale îl 
constituie testarea în masă a lucrătorilor şi pacienţilor. 

”Asemenea pacienţilor, lucrătorii din sănătate trebuie să aibă acces la testarea gratuită, 
indiferent de statusul lor vaccinal. Federaţia ”Solidaritatea Sanitară" îşi menţine în 
continuare recomandarea pentru vaccinare, adresată tuturor lucrătorilor din sănătate 
care nu sunt imunizaţi. În acelaşi timp, ne menţinem solicitarea adresată autorităţilor de 
centrare a intervenţiilor pe convingerea lucrătorilor, nu pe obligarea lor”, au mai 
transmis sindicaliştii. 

Potrivit acestora, ţinta oricărei campanii de conştientizare trebuie să fie creşterea 
ponderii lucrătorilor imunizaţi. 

”Atingerea acestui obiectiv este condiţionată de corecta cunoaştere a realităţii, aceasta 
implicând un screening naţional al lucrătorilor din sănătate pentru a-i identifica pe toţi 
cei care au fost vaccinaţi sau au dobândit imunitate în urma trecerii prin 
boală/infectare”, au mai transmis sindicaliştii.  
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Potrivit acestora, ”încercarea de-a transfera costurile incompetenţei guvernamentale pe 
seama lucrătorilor din sănătate prin intermediul obligaţiei la testarea pe costurile lor (şi 
implicită, la vaccinare) a unor lucrători imunizaţi constituie o gravă încălcare a 
drepturilor omului”. 

”Domnilor parlamentari, nu obligarea lucrătorilor din sănătate nevaccinaţi la testarea pe 
banii lor are caracter urgent, ci norma legală prin care trebuie să acordaţi tuturor 
lucrătorilor din sănătate salariile de bază prevăzute de legea 153/2017 şi raportarea 
sporurilor şi a altor drepturi la salariul de bază aflat în plată! Renunţaţi la hărţuirea 
profesioniştilor din sănătate şi treceţi urgent la sprijinirea lor”, se mai arată în 
comunicatul trimis de sindicalişti. 

Ministrul interimar al Sănătăţii, Cseke Attila, a anunţat, marţi, că mai mulţi miniştri, în 
calitate de parlamentari, vor depune o iniţiativă legislativă care are la bază proiectul 
Ministrului Sănătăţii referitor la vaccinarea sau testarea periodică a personalului medical. 
Ministrul anunţă că proiectul a fi dezbătut în procedură de urgenţă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Prima rundă de discuții pentru noul guvern, fără niciun rezultat. Cîțu 
îl trimite pe Cioloș la PSD și AUR, Kelemen a constatat lipsa de 
încredere 

Florin Cîțu, Dacian Cioloș și Kelemen Hunor nu au reușit să ajungă la nicio concluzie în 
urma întâlnirii care a avut loc miercuri seară la sediul central al PNL și la care a participat 
și Varujan Pambuccian. La capătul discuțiilor care au durat aproximativ o oră, Florin Cîțu 
a susținut că a mers la întâlnire "din respect pentru români" și a insistat că "soluția 
trebuie să vină de la cei care au aruncat România în criză". La aproape orice întrebare a 
jurnaliștilor, el a repetat că responsabilitatea asigurării majorității pentru a trece noul 
guvern este a lui Dacian Cioloș și a "aliaților" săi PSD și AUR. 

Cei trei s-au întâlnit pentru prima dată de la ruperea coaliției, în încercarea lui Dacian 
Cioloș, desemnat de Iohannis drept candidat la postul de premier, să refacă alianța de 
guvernare și să își asigure sprijin pentru trecerea unui nou guvern prin Parlament. 
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Dacă Florin Cîțu a insistat cu același răspuns în care a aruncat responsabilitatea exclusiv 
către USR, liderul UDMR a lăsat deschisă o posibilitate spre refacerea coaliției, spunând 
că a fost doar prima întâlnire și că mai sunt câteva zile până la expirarea termenului la 
care dacian Cioloș trebuie să meargă să ceară votul în Parlament: "Dacian Cioloș are 
mandatul de a contura o majoritate. Astăzi nu a avut succes, dar mai sunt câteva zile". 

Principalele declarații ale celor trei lideri politici: 

18.34: Kelemen Hunor: 

Am avut discuția la invitația lui Cioloș, nu am ajuns la o concluzie și trebuie văzut ce va 
discuta fiecare când va ajunge în forurile decizionale 

Am constatat lipsa de încredere 

Ținta noastră, a UDMR, e să găsim soluții pentru problemele cu care ne confruntăm 

Eu sper că fiecare mai lasă din orgolii 

Ceea ce am văzut e în spatele nostru, nu putem schimba - nici votul la moțiune, nici 
alăturarea de AUR, dar sper că vom schimba viitorul 

Oricine lipsește din această formulă, 3+1, minorități, coaliția nu poate fi refăcută 

Dl Cioloș nu a avut astăzi succes, dar mai sunt câteva zile până miercurea viitoare, când 
expiră termenul de 10 zile (în care Cioloș ar trebui să meargă în Parlament pentru vot. 

18.21: Florin Cîțu: 

Am acceptat întâlnirea din respect pentru români și pentru mandatul dat de 
președintele Iohannis dlui Dacian Cioloș 

Azi nu a fost nicio concluzie. Am primit mandatul dlui Cioloș, o să mai discutăm 

Dorește să refacă coaliția, o să mai discutăm 

Vrem ca România să nu rămână în criză, dar soluția este la cei care au aruncat România 
în criză 

Nu s-a discutat nimic despre ministere, nu am ajuns așa departe 
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Atunci când a fost Dacian Cioloș la Cotroceni ne gândim că a avut în spate un mandat, o 
majoritate, când USR l-a propus pe Cioloș premier 

Revin la acea majoritate testată de USR, cu PSD și AUR 

Repet, în spatele deciziei a fost acest lucru 

Responsabilitatea găsirii unei majorități este a lui Dacian Cioloș. Nu noi am creat criza 

Astăzi am fost aici pentru că suntem responsabili. Repet, responsabilitatea de a găsi 
majoritate este a lui Dacian Cioloș. A doua responsabilitate este a coaliției PSD și AUR 

Voi merge în PNL, vom avea mâine ședință de BEx, nu iau singur deciziile 

Lucrurile sunt foarte clare: Coaliția PNL-USR-UDMR nu mai există din momentul în care 
USR a semnat moțiunea alături de AUR și apoi a votat moțiunea PSD 

De aceea spun că soluția trebuie să vină de la PSD și AUR 

Noi suntem un partid parlamentar. Dacă au nevoie de voturi, putem discuta 

PNL va face o desemnare de premier când va avea o majoritate 

Acum discutăm despre o desemnare făcută în urma votului din Parlament (de la 
moțiunea de cenzură) 

18.06: Dacian Cioloș a ieșit de la discuții, anunțând că "nu s-a luat nicio decizie", fără a 
da însă detalii despre întâlnirea care a durat puțin peste o oră. 

"Nu s-a luat nicio decizie, ne vedem la sediul USR. O să am o ședință de Birou National", 
le-a spus Cioloș jurnaliștilor. 

17.02: Dacian Cioloș a ajuns la sediul PNL: 

Este un moment excepțional, care are nevoie de soluții excepționale, așa că va trebui să 
fim conștienți de asta 

Nu am venit la această întâlnire să aflu ce pot primi eu, ci ce pot oferi ei României 

Eu le ofer un parteneriat așa cum sper că ne dorim toți pentru a forma o majoritate în 
Parlament 
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Primul care a ajuns la sediul PNL din Modrogan, înaintea orei 17.00, a fost Florin Cîțu, 
îmbrăcat în geacă de blugi și având pe cap șapcă. 

........................... 

Dacian Cioloș a fost desemnat luni de către Klaus Iohannis candidat la funcția de 
premier, iar de atunci curge termenul de 10 zile pentru a se prezenta în faţa 
Parlamentului ca să ceară votul de încredere asupra programului şi întregii liste a 
Guvernului. 

Discuțiile pornesc de la încercarea lui Cioloș de a reface coaliția cu PNL și UDMR. 
Declarativ, varianta este respinsă atât de Florin Cîțu, cât și de Kelemen Hunor, care l-au 
trimis pe liderul USR să adune voturile de la PSD și AUR, partide cu care a reușit să 
treacă moțiunea de cenzură și să demită Cabinetul Cîțu. 

În ultimele două zile, președintele PNL s-a întâlnit pe rând cu senatorii și deputații 
liberali, apoi cu liderii de organizații, în ședința Biroului Permanent Național. Surse 
participante au declarat pentru HotNews.ro că Florin Cîțu i-ar fi asigurat pe parlamentari 
că președintele Klaus Iohannis este în continuare partenerul PNL și că îl va nominaliza 
premier după ce Dacian Cioloș ar urma să fie respins de Parlament. Cîțu le-ar mai mai 
spus acestora că Cioloș nu ar fi susținut de președinte, iar PNL exclude o colaborare cu 
acesta pentru refacerea Coaliției. 

Liderii PNL se tem însă de cum se va poziționa PSD în Parlament dacă USR va veni să 
ceară votul de investitură pentru Cabinetul propus de Dacian Cioloș. "Nu știm cum vor 
reacționa pesediștii și dacă îl vor vota pe Cioloș. Asta ar strica toate calculele noastre. Au 
trădat o dată înțelegerea de a nu-l pica pe Cîțu", au explicat sursele citate. 

Ce va face USR dacă discuțiile vor eșua? Va propune "categoric" un cabinet propriu în 
cazul în care la întâlnirea de miercuri nu se deschid negocierile "pe bune", a declarat 
vicepreşedintele formațiunii, Dan Barna. 

Întrebat când vede finalizate negocierile, Dan Barna a răspuns: "Depinde foarte mult de 
ce se va întâmpla în dialogul preşedinţilor de mâine după-amiază. Pentru că dacă se 
deschid negocierile, pe bune ca să spun, pe-adevărat, probabil la începutul săptămânii 
viitoare, luni, marţi, s-ar putea să avem o concluzie”. 

(Sursa: hotnews.ro)  
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• O nouă întâlnire Cioloș-Cîțu-Kelemen va avea loc vineri, după ședințe 
la PNL și UDMR 

Premierul desemnat Dacian Cioloș a declarat, miercuri seara, că va avea o nouă întâlnire 
cu liderii PNL și UDMR, Florin Cîțu și Dacian Cioloș vineri, după ce vor avea loc ședințe în 
cadrul celor două partide. 

 „Mi-au spus că au nevoie de o discuție în partid, ca să ia mandat de negociere și vineri 
vom avea o nouă întâlnire ca să vedem care sunt deciziile. În principal, Florin Cîțu are 
nevoie de această discuție în partid, care înțeleg că va avea loc la ei mâine”, a spus 
Cioloș. 

Liderul USR a precizat că în discuția de miercuri a intrat și în detalii, a prezentat câteva 
elemente din programul de guvernare și a avut reacții pozitive. 

„Am fost foarte clar că pentru noi nu există altă formulă de majoritate, nici cu PSD, nici 
cu AUR”, a subliniat Cioloș. 

Un aspect important pe care Cioloș l-a punctat este faptul că le-a cerut liderilor PNL și 
UDMR să se pronunțe dacă sunt dispuși să reia negocierile pentru refacerea coaliției cu 
USR, sau dacă sunt dispuși să susțină un guvern minoritar al USR PLUS. 

„Avem desemnarea unui premier pe masă”, a spus Cioloș, referindu-se la faptul că 
președintele României l-a desemnat pe el să formeze un guvern. 

„Știu că poate fiecre vrea să fie premier, dar propunerile se făceau la președinte și nu s-
au făcut. Eu iau în serios mandatul pe care mi l-a dat președintele, prin urmare aștept un 
răspuns clar din partea PNL și UDMR. Fie revin într-un guvern de coaliție – și le-am 
expus programul meu – fie vor accepta să ne susțină cu un guvern minoritar și eu voi 
veni cu o variantă în sesnul acesta. Alte opțiuni nu avem”, a explicat Dacian Cioloș, 
adăugând că în acest moment, partidul care și-a asumat responsabilitatea guvernării 
face un sacrificiu. 

„Vedem dacă PNL e responsabil (…) Prima prioritate este să refacem coaliția, dar cel mai 
imporant să oferim un guvern care să își asume conducerea țării.  Cine își asumă 
guvernarea în următoarele luni va face un sacrificiu, pentru ca va fi o perioadă foarte 
grea.  
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Dar mie nu mi-e teamă să-mi asum responsabilitatea, să vedem dacă și-o asumă și PNL”, 
a spus Cioloș.  

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Guvernul va aproba joi suplimentarea bugetului Ministerului 
Sănătății pentru achiziționarea de vaccinuri DTPA/ Exproprierea unor 
imobile, declasificarea unor informații secrete de stat și finanțarea 
Spitalului Regional Cluj, pe ordinea de zi a ședinței 

Executivul va aproba în şedinţa de joi alocarea unor sume din Fondul de rezervă 
bugetară la dispoziţia Guvernului pentru suplimentarea bugetului Ministerului Sănătăţii, 
transmite Agerpres. 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului de hotărâre, bugetul Ministerului Sănătăţii 
va fi suplimentat cu suma de 9.984.000 de lei, banii urmând a fi utilizaţi pentru 
achiziţionarea vaccinului diftero-tetano-pertussis acelular – DTPA, prevăzut în calendarul 
naţional de vaccinare, pentru implementarea Programului naţional de vaccinare. 

În şedinţa de Guvern va fi aprobată, tot prin hotărâre, scoaterea din rezervele de stat a 
unor cantităţi de produse şi acordarea acestora ca ajutoare umanitare interne de 
urgenţă, cu titlu gratuit, pentru organizarea unor centre de vaccinare la punctele de 
trecere a frontierei în judeţul Suceava, în vederea operaţionalizării unor centre mobile de 
vaccinare împotriva COVID-19 la nivelul autorităţii publice locale din Sectorul 2 al 
Municipiului Bucureşti şi pentru organizarea corespunzătoare a punctelor de vaccinare şi 
triaj în cadrul unor unităţi sanitare din judeţul Mureş. 

Pe agenda reuniunii guvernamentale figurează şi un proiect de hotărâre privind 
declasificarea informaţiilor clasificate secrete de stat cuprinse în documente emise în 
perioada 1956 – 1989 de structuri ale Departamentului Securităţii Statului, aflate în 
gestiunea Ministerului Apărării Naţionale. 
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Tot printr-o hotărâre va fi aprobată declanşarea procedurilor de expropriere a tuturor 
imobilelor proprietate privată, care constituie coridorul de expropriere al lucrării de 
utilitate publică de interes naţional „Autostrada Ploieşti – Buzău”, aflate pe raza 
localităţilor Săhăteni, Ulmeni, Movila Banului, Pietroasele, Stâlpu, Buzău, Ţinteşti. 

„Pentru prezentul proiect de hotărâre a Guvernului este necesară aprobarea sumei de 
43.230,3 mii lei necesară efectuării plăţii despăgubirilor imobilelor proprietate privată 
care urmează a fi supuse procedurii de expropriere, pentru un număr de 2.389 de 
imobile, în suprafaţă totală de 5.286.269 mp”, se arată în nota de fundamentare a 
proiectului de act normativ. 

În şedinţa de joi, Executivul va aproba şi un memorandum privind negocierea 
contractului de finanţare dintre România şi Banca Europeană de Investiţii, în valoare de 
305.000.000 euro, pentru susţinerea obiectivului de investiţii Spitalul Regional de 
Urgenţă Cluj şi a semnării acestuia şi acordarea împuternicirii de semnare ministrului. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

• Raluca Turcan atrage atenția asupra unei greșeli la Pilonul II de 
pensii: 'Afectează veniturile actualilor şi foştilor pensionari' 

Pilonul II de pensii este la fel de important ca cel de stat, iar măsura reducerii la 3,75% a 
cotei de contribuţie la fondul de pensii administrat privat a fost greşită şi afectează 
veniturile actualilor şi foştilor pensionari, scrie ministrul interimar al Muncii, Raluca 
Turcan. 

Aceasta a discutat miercuri cu reprezentanţii conducerii Autorităţii de Supraveghere 
Financiară, cu preşedintele Nicu Marcu, şi vicepreşedintele Daniel Armeanu, despre 
întărirea Pilonului II de pensii în contextul obiectivelor asumate de Guvern în Planul 
Naţional de Redresare şi Rezilienţă, potrivit Agerpres. 

"Ca ministru al Muncii am modificat şi completat modelul-cadru al contractului 
individual de muncă, prin care angajatorii trebuie să informeze angajaţii cu privire la 
obligaţia de a adera la un fond de pensii administrat privat.  
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Ca om politic şi ca ministru al Muncii, am insistat permanent că Pilonul II de pensii este 
la fel de important ca cel de stat. Într-o ţară cu un sistem de pensii apăsat de raportul 
mare pensionari-angajaţi şi confruntat cu perspectiva declinului demografic, Pilonul II 
oferă posibilitatea unei pensii suplimentare pe lângă pensia sistemului public. Măsura 
reducerii, de la 1 ianuarie 2018, a cotei de contribuţie la fondul de pensii administrate 
privat, de la 5,1% la 3,75% prin OUG nr. 82/2017, a fost greşită şi afectează veniturile 
actualilor şi viitorilor pensionari", a scris Raluca Turcan pe pagina sa de Facebook. 

Aceasta a subliniat că Guvernul PNL a asumat prin programul de guvernare creşterea 
contribuţiilor către Pilonul II de pensii cu un punct procentual, până la 4,75% în 2024 şi 
promovarea unor soluţii legislative pentru dezvoltarea sustenabilităţii sistemului de 
pensii private. 

Potrivit ministrului Muncii, în cadrul reformei sistemului public de pensii, modificările 
cadrului de reglementare cuprinse în PNRR şi care au termen de implementare 
trimestrul 1 din 2022, vizează sustenabilitatea fiscală a Pilonului II, digitalizarea 
funcţionării sistemului de pensii private şi reglementarea viitoarelor ajustări ale 
regimului de investiţii care îi încurajează pe administratorii de pensii să îşi diversifice 
corespunzător portofoliile pentru un randament al investiţiilor ajustat la risc echitabil. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• MJ: Guvernul declanşează procedura de desemnare a celor trei 
candidaţi pentru funcţia de judecător la CEDO 

Guvernul declanşează procedura de desemnare a celor trei candidaţi în numele 
României pentru funcţia de judecător la Curtea Europeană a Drepturilor Omului, 
persoanele interesate putând să-şi depună candidatura până la data de 30 noiembrie. 

Potrivit unui anunţ al Ministerului Justiţiei, la data de 17 decembrie 2022, în temeiul art. 
23 din Convenţia pentru apărarea drepturilor omului şi a libertăţilor fundamentale (în 
continuare Convenţia), încheiată la Roma la 4 noiembrie 1950, intrată în vigoare la 3 
septembrie 1953 şi ratificată de România prin Legea 30/1994 (publicată în M.Of. 135 din 
31 mai 1994), va înceta mandatul la Curtea Europeană a Drepturilor Omului a 
judecătorului ales în numele României.  
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"În acest context, România este invitată să transmită Adunării Parlamentare a Consiliului 
Europei o listă cu 3 propuneri pentru postul vacant de judecător până la data de 5 mai 
2022", precizează sursa citată. 

Potrivit articolelor 20 şi 22 din Convenţie, Curtea se compune dintr-un număr de 
judecători egal cu cel al Înaltelor Părţi Contractante, aleşi de Adunarea Parlamentară a 
Consiliului Europei în numele fiecărei Părţi Contractante, cu majoritatea voturilor 
exprimate, de pe o listă de trei candidaţi prezentată de Înalta Parte Contractantă, pentru 
un mandat unic de 9 ani. 

Pe durata mandatului lor, judecătorii nu pot exercita nicio activitate incompatibilă cu 
cerinţele de independenţă, imparţialitate sau disponibilitate impuse de activitatea cu 
caracter permanent ce va fi desfăşurată în cadrul CEDO. 

Astfel, arată MJ, Guvernul declanşează procedura de desemnare a celor trei candidaţi în 
numele României pentru funcţia de judecător al Curţii Europene a Drepturilor Omului. 

Potrivit sursei citate, îşi pot depune candidatura persoanele care vor avea vârsta sub 65 
de ani la data la care Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei aşteaptă transmiterea 
listei de candidaţi (5 mai 2022); se bucură de cea mai înaltă prestanţă morală şi civică; 
întrunesc condiţiile de exercitare a unor înalte funcţii judiciare sau sunt jurişti cu 
reputaţie profesională sau ştiinţifică recunoscută; au experienţă profesională în domeniul 
drepturilor omului; cunosc în mod activ cel puţin una dintre cele două limbi oficiale ale 
Curţii Europene a Drepturilor Omului şi cel puţin în mod pasiv cealaltă limbă, în măsura 
posibilului; prin alegerea lor ca judecător nu necesită înlocuirea frecventă sau pentru 
perioade lungi cu un judecător ad-hoc în exercitarea mandatului. 

Persoanele interesate îşi pot depune candidatura până la data de 30 noiembrie, ora 
24,00, exclusiv în format electronic, la adresa de email: selectie.cedo@just.ro, informează 
Ministerul Justiţie. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Comitet politic USR programat duminică, pentru aprobarea 
programului de guvernare și a echipei guvernamentale. "În cazul în 
care negocierile (...) eşuează, e nevoie să oferim o soluţie funcţională 
pentru un nou guvern" 

Biroul Naţional al USR a decis miercuri seară să continue discuţiile cu foştii parteneri de 
coaliţie - PNL şi UDMR -, în paralel cu redactarea unui program de guvernare şi 
propunerea unei liste de miniştri, se arată într-un comunicat al formațiunii. 

Biroul Naţional USR a discutat miercuri seara toate scenariile, după întâlnirea iniţiată de 
Dacian Cioloş, prim-ministru desemnat, cu liderii PNL şi UDMR şi cu preşedintele 
grupului parlamentar al minorităţilor naţionale. 

"În aşteptarea deciziilor din forurile interne ale acestor acestor partide", Biroul Naţional 
al USR convoacă pentru duminică, la ora 18.00, Comitetul Politic, "având un singur punct 
pe ordinea de zi - analiza şi aprobarea programului de guvernare şi a echipei 
guvernamentale". 

"Pentru mine, în calitate de prim-ministru desemnat, lucrurile sunt clare. Vom căuta să 
reformăm coaliţia cu PNL şi UDMR şi pentru asta fac tot ce este posibil pentru a negocia 
o formulă de guvernare cu preşedinţii celor două partide. Însă, în paralel cu această 
încercare de negociere, am luat câteva decizii pentru că avem un calendar clar şi scurt 
pentru a prezenta un guvern în Parlament şi asta se va întâmpla şi dacă ajungem la un 
acord, şi dacă nu. În aceste condiţii, Biroul Naţional al USR a decis să continue discuţiile 
cu foştii parteneri, în paralel cu redactarea unui program de guvernare şi propunerea 
unei liste de miniştri. Dorinţa noastră e refacerea coaliţiei, iar în cazul în care negocierile 
durează mai mult decât perioada formală sau eşuează e nevoie să oferim o soluţie 
funcţională pentru un nou guvern", a declarat Dacian Cioloş, citat în comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 
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• S-a dat lege! Se INTERZICE solicitarea de COPII ale documentelor 
emise de stat 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, miercuri, un proiect de lege prin care se interzice 
instituţiilor publice şi organelor de specialitate ale administraţiei publice centrale să 
solicite persoanelor fizice sau persoanelor juridice, în vederea soluţionării cererilor 
pentru furnizarea unui serviciu public, copii de pe avize sau alte documente care au fost 
emise de către entităţi ale statului. 

Proiectul de lege completează OUG 41/2016. 

"Se interzice instituţiilor publice şi organelor de specialitate ale administraţiei publice 
centrale să solicite persoanelor fizice sau persoanelor juridice, în vederea soluţionării 
cererilor pentru furnizarea unui serviciu public, copii de pe avize sau alte documente 
care au fost emise de către instituţii publice sau organe de specialitate ale administraţiei 
publice centrale. Instituţiile publice şi organele de specialitate ale administraţiei publice 
centrale solicită entităţilor care au emis documentele prevăzute la alin.(1), în format 
electronic, copii sau extrase de pe acestea în baza consimţământului expres al 
beneficiarului serviciului public", prevede proiectul de lege. 

Au votat "pentru" 291 de deputaţi, iar "împotrivă" unul singur. 

Iniţiativa legislativă a fost adoptată şi de Senat, iar Camera Deputaţilor este for 
decizional în acest caz. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• AFIR a publicat Ghidul solicitantului pentru Submăsura 4.1 – Investiții 
în exploatații agricole 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) a publicat pe pagina oficială de 
internet, www.afir.info, Ghidul solicitantului pentru obținerea sprijinului financiar prin 
submăsura 4.1 din cadrul Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 
2020). Prin această submăsură fermierii pot obține finanțare pentru investițiile în 
exploatațiile agricole.  
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Sesiunea pentru primirea cererilor de finanțare se va desfășura în intervalul 25 
octombrie 2021, ora 9:00 – 25 ianuarie 2022, ora 16:00. Suma totală disponibilă pentru 
investiții în cadrul acestei sesiuni este de 760 milioane euro. 

Solicitanţiii eligibili pentru sprijinul acordat prin submăsura 4.1 – Investiții în exploatații 
agricole sunt fermierii a căror exploatație se situează pe teritoriul României şi care 
desfășoară o activitate agricolă. Categoriile de beneficiari eligibili care pot primi fonduri 
nerambursabile sunt detaliate în Ghidul Solicitantului. 

Cuantumul sprijinului acordate pornește de la 30% și poate ajunge la maximum 90%, în 
funcție de dimensiunea economică a exploatației, de tipul de beneficiar și de investițiile 
ce urmează a se realiza prin proiect. 

Astfel, pentru fermele vegetale cu dimensiunea economică între 8.000 – 250.000 euro 
SO (standard output) și pentru cele zootehnice cu dimensiunea economică până la 
500.000 euro SO, rata sprijinului public nerambursabil va fi de 50% din totalul 
cheltuielilor eligibile. Valoarea sprijinului pornește de la 350 mii euro și poate ajunge la 1 
milion de euro pentru anumite tipuri de investiții. Pentru aceste categorii de ferme și 
pentru anumite tipuri de investiții, intensitatea se va putea majora cu 20 puncte 
procentuale, dar rata sprijinului combinat nu poate depăși 70%. 

În cazul fermelor vegetale cu dimensiunea economică între 250.000 – 500.000 euro SO și 
a celor zootehnice cu dimensiunea economică între 500.000 – 1.000.000 euro SO, rata 
sprijinului public nerambursabil va fi, de asemenea, de 50% din totalul cheltuielilor 
eligibile, însă valoarea sprijinului pleacă de la 400 mii euro și poate ajunge până la 1,5 
milioane euro. 

Pentru fermele vegetale cu dimensiunea economică peste 500.000 euro SO și pentru 
fermele zootehnice cu dimensiunea economică peste 1.000.000 euro SO, rata sprijinului 
public nerambursabil va fi de 30%, iar valoarea sprijinului poate ajunge la 1,5 milioane 
euro, în funcție de investițiile propuse a se realiza prin proiect. 

În ceea ce privește beneficiarii cooperative, grupuri de producători și organizații de 
producători, rata sprijinului public nerambursabil va fi de maximum 90% și va putea 
ajunge până la 1.500.000 Euro indiferent de tipul investiției și de dimensiunea fermei. 
Intensitatea sprijinului pleacă de la 50% și se va putea majora cu câte 20 puncte 
procentuale pentru anumite tipuri de investiții, dar rata sprijinului combinat nu 
poate depăși 90%. 
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Investițiile pentru care se poate aplica majorarea cu câte 20% a ratei sprijinului sunt cele 
realizate de tinerii fermieri, cele legate de Agromediu și de Agricutura ecologică, 
investițiile în zone care se confruntă cu constrângeri naturale și cu alte constrângeri 
specifice, sau, pentru investițiile colective.  

Detalii privind tipurile de investiții și condițiile specifice accesării de fonduri europene 
pentru investiții în exploatații agricole pot fi consultate gratuit pe www.afir.info Ghidul 
solicitantului și anexele aferente acestuia, la secțiunea „Investiții PNDR”, pagina dedicată 
submăsurii 4.1. Cererile de finanțare se depun on-line, pe site-ul Agenției, la momentul 
lansării sesiunii. 

(Sursa: AFIR) 

 

• Euro a atins un nou maxim istoric în raport cu leul. Care este cursul 
afişat de BNR 

Moneda naţională a atins miercuri un nou maxim istoric în raport cu leul, în condiţiile în 
care cursul calculat de Banca Naţională a României (BNR) a fost de 4,9490 lei/euro, în 
creştere cu 0,05 bani (0,01%) faţă de cotaţia precedentă, de 4,9485 lei. 

Recordul anterior a fost consemnat marţi, 7 septembrie, când un euro a fost cotat la 
4,9488 lei. 

De asemenea, leul a pierdut teren în faţa dolarului american, care a fost cotat la 4,2828 
lei, în urcare cu 0,17 bani (0,04%) comparativ cu marţi, când s-a situat la 4,2811 lei. 

Cursul leu/franc a coborât cu 0,25 bani (-0,12%), până la 4,6147 de lei/franc, în 
comparaţie cu cel de marţi, când un franc elveţian a valorat 4,6172 lei. 

Gramul de aur s-a scumpit, miercuri, cu 1,0738 lei (0,42%), la 243,4110 de lei, de la 
242,3237 de lei, cât se anunţase în şedinţa anterioară. 

(Sursa: ziare.com)  

http://www.afir.info/
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• Compania de Drumuri a avizat începerea lucrărilor pe două sectoare 
din Autostrada de Centură Bucureşti Sud 

Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a avizat Proiectul 
tehnic şi detaliile de execuţie pentru proiectarea şi execuţia sectoarelor 1 şi 2 ale lotului 
3 din Autostrada de Centură Bucureşti Sud, a anunţat miercuri compania. 

"Miercuri, 13 octombrie 2021, în cadrul CTE - CNAIR SA au fost avizate Proiectul Tehnic 
şi Detaliile de Execuţie, urmând a fi emis Ordinul de Începere a Lucrărilor pentru 
contractul "Proiectare şi Execuţie Autostrada de Centura Bucureşti Sud, Lotul 3, Sector 1, 
km 85+300 - km 100- 765, aferent Centura Sud şi Sector 2, km 0+000- km 2+500, 
aferent Centura Nord", se menţionează în comunicat. 

Antreprenorul general este Asocierea Aktor SA - Euroconstruct Trading '98 SRL, iar 
valoarea totală a contractului este 853,422 milioane lei, fără TVA. 

Finanţarea se va asigura din Fondul de Coeziune, prin Programul Operaţional 
Infrastructură Mare 2014 -2020, şi de către Guvernul României. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Nicușor Dan: Persoanele fără adăpost vor primi kituri de protecţie 
împotriva COVID-19, constând în măşti şi dezinfectanţi 

Persoanele fără adăpost vor primi măşti de protecţie şi dezinfectanţi şi vor avea acces la 
programe prin care vor putea beneficia de o masă caldă, a anunţat, miercuri, primarul 
general al Capitalei, Nicuşor Dan. 

„Primăria Capitalei derulează în această perioadă mai multe acţiuni de sprijinire a 
persoanelor vulnerabile. Persoanele fără adăpost vor primi kituri de protecţie împotriva 
COVID-19, constând în măşti şi dezinfectanţi. Totodată, aceste persoane vor avea acces 
la programele «Supa comunitară» şi «Duşurile sociale», prin care vor putea primi gratuit 
o masă caldă, vor putea face baie şi vor primi la schimb haine curate şi încălţăminte. De 
asemenea, persoanele în vârstă, rămase singure şi fără aparţinători, vor fi ajutate să-şi 
procure alimentele şi produsele necesare”, a scris Nicuşor Dan pe Facebook. 
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El a precizat că astfel de acţiuni au drept scop limitarea răspândirii virusului SARS-CoV-2 
şi sunt realizate cu ajutorul echipelor Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a 
Municipiului Bucureşti. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Recorder susține că DNA s-a autosesizat în urma investigației "Clanul 
Marelui Alb" / Două demisii 

Conform surselor Recorder, Direcția Națională Anticorupție s-a autosesizat în urma 
investigației "Clanul Marelui Alb" și a deschis un dosar penal cu privire la faptele 
prezentate în materialul Recorder. 

De asemenea, doi dintre oamenii care apar în investigație și-au prezentat demisiile: 
Lazăr Neacșu a demisionat din PSD, din Consiliul General al Municipiului București și din 
Adunarea Națională Bisericească, iar preotul Aurel Mihai a demisionat din funcția de 
vicar al Arhiepiscopiei București. 

”Prin sacrificarea acestor personaje, Biserica încearcă să minimalizeze implicarea 
Patriarhului Daniel și să bagatelizeze gravitatea faptelor prezentate în investigația 
Recorder, mutând atenția de la problema sistemică prezentată în materialul nostru: felul 
în care BOR administrează banii publici”, spune Recorder pe pagina sa de Facebook. 

O parte considerabilă din banii Bisericii provin din fonduri publice: 1,3 miliarde de lei 
alocați numai pentru bisericile din București, de la Guvern și din bugetul Capitalei, în 
ultimii 13 ani, adică în mandatul Patriarhului Daniel. 

După mai multe încercări în care Biserica a refuzat să le răspundă la orice întrebare 
legată de felul în care administrează fondurile publice, jurnaliștii Recorder au decis să se 
infiltreze în interiorul sistemului folosind o identitate ascunsă. 

La capătul a opt luni de documentare, Recorde a descoperit o rețea secretă în care 
oameni de afaceri, politicieni și prelați de la vârful Bisericii lucrează mână în mână într-o 
megaafacere: construcția și reabilitarea de biserici din bani publici. Toată acestea rețea 
operează cu binecuvântarea celui mai puternic om din Biserica Ortodoxă Română, pe 
care oamenii săi îl numesc Marele Alb.  

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• O companie auto românească devine primul dealer din Europa care 
acceptă eGold și bitcoin 

Compania românească Autoworld devine primul dealer auto din Europa care acceptă 
plata mașinilor cu eGold (EGLD), criptomoneda blockchain-ului Elrond Network, și 
Bitcoin (BTC), informează Mediafax. 

Tranzacțiile vor fi efectuate prin intermediul Netopia Payments, cel mai utilizat 
procesator de plăți electronice din România. 

Autoworld este dealer autorizat al unor mărci auto precum Audi, Volkswagen și Volvo, în 
Cluj-Napoca. Parte a portofoliului Autoworld este și Das Weltauto, marketplace pentru 
mașini de ocazie. De asemenea, compania oferă și servicii de închiriere auto și a 
dezvoltat platforma Carcloud.ro, care oferă cumpărătorilor un proces complet digital, de 
la selecție până la cumpărare. 

Începând din această lună, toate produsele și serviciile oferite de Autoworld pot fi plătite 
în EGLD, integral sau parțial. Noua posibilitate de plată, oferită prin colaborarea dintre 
cele trei companii, reprezintă o alternativă la îndemână pentru posesorii de eGold care 
își doresc să achiziționeze o mașină, devenind totodată un factor important de 
deschidere și adopție a ecosistemului Elrond. 

Primul client Autoworld care a optat pentru plata în eGold a înregistrat în același timp 
cea mai mare tranzacție cu criptomonede pe care Netopia Payments a procesat-o până 
în prezent, în valoare de peste 100 EGLD, reprezentând avansul pentru o mașină. 

Netopia Payments a fost înființată în anul 2003. În prezent, circa 30.000 de comercianţi 
folosesc serviciile şi soluţiile companiei: plăţi mobile, tranzacţii online cu carduri bancare 
sau prin SMS. 

Elrond este o arhitectură blockchain nouă, proiectată de la zero pentru a aduce o 
îmbunătățire cumulativă de 1000 de ori a vitezei de transfer și de execuție. Pentru a 
realiza acest lucru, Elrond introduce două inovații: un nou mecanism Adaptive State 
Sharding și un algoritm Secure Proof of Stake (PoS), care permite scalabilitatea liniară cu 
un mecanism de consens rapid, eficient și sigur. Astfel, Elrond poate procesa până la 
15.000 tranzacții pe secundă (TPS), cu latență de 6 secunde și costuri neglijabile. 
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Autoworld, dealer autorizat Volkswagen, Audi, Volkswagen Autovehicule Comerciale, 
Das WeltAuto și Volvo, înregistrează venituri anuale de 70 de milioane de dolari. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
• România a cerut ajutor la NATO pentru pandemie: medicamente și 
aparate de oxigen 

România a cerut ajutor de la NATO pentru a gestiona pandemia de coronavirus, potrivit 
unui document postat pe site-ul Alianței Nord-Atlantice. 

Guvernul a cerut de la statele membre 200 de aparate de oxigen și 12.700 de flacoane 
de Tocilizumabum, un medicament utilizat în tratarea covidului. 

Solicitarea a fost făcută de Departamentul pentru Situații de Urgență (DSU), către 
Centrul Euro-Atlantic de Coordonare a Reacțiilor în Caz de Catastrofă (EADRCC). 

Anterior, România ceruse și sprijinul statelor membre UE pentru medicamente și 
aparatură medicală. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Președintele Iohannis, în Suedia. România a semnat un angajament 
că va combate antisemitismul 

Președintele Klaus Iohannis a semnat miercuri în Suedia un angajament pentru 
combaterea Antisemitismului și creșterea eforturilor de educare privind Holocaustul. 

Iohannis este la Malmo, la invitația Prim-ministrului Suediei, Stefan Löfven, la Forumul 
Internațional dedicat Comemorării Holocaustului și Combaterii Antisemitismului. 

Angajamentul semnat de președintele Iohannis, potrivit Administrației Prezidențiale: 

Ne reunim astăzi, la Malmö, la 21 de ani de la adoptarea Declarației Forumului 
Internațional de la Stockholm privind Holocaustul, document fondator al Alianței 
Internaționale pentru Memoria Holocaustului– IHRA și la un an de la adoptarea 
Declarației Ministeriale a IHRA din 2020.  
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Este, așadar, momentul perfect pentru a face un bilanț al succeselor și eșecurilor noastre, 
a analiza lecțiile învățate pe parcursul ultimelor două decenii și pentru a reitera 
angajamentul nostru pentru susținerea educației privind Holocaustul, a cercetării și 
comemorării Holocaustului, precum și pentru prevenirea și combaterea antisemitismului, 
prin prezentarea unor noi angajamente naționale. 

În acest context, ne angajăm să: 

Continuăm să încurajăm utilizarea definiției de lucru a antisemitismului a IHRA, atât în 
plan național, cât și în plan internațional; 

Revizuim, actualizăm și consolidăm educația privind Holocaustul pentru elevii români; 

Revizuim, actualizăm și consolidăm programele de pregătire pentru profesorii, 
învățătorii și instructorii care predau despre Holocaust; 

Creștem numărul elevilor români ce participă la Marșurile Vieții; 

Inaugurăm Muzeul Național de Istorie a Evreilor și al Holocaustului în România, recent 
înființat; 

Lucrăm energic împreună cu universitățile românești pentru a crește numărul 
programelor de licență, masterat și doctorat în domeniile ce vizează studiul și cercetarea 
Holocaustului, precum și combaterea antisemitismului, xenofobiei, radicalizării și 
discursului instigator la ură; 

Promovăm adoptarea de către universități, instituții academice și culturale din România 
a unor Coduri de Conduită pentru Prevenirea și Combaterea Antisemitismului; 

Dezvoltăm proiecte de instruire pentru managerii de instituții culturale, precum muzee și 
teatre, pentru a preveni antisemitismul, negarea și distorsionarea Holocaustului, și 
pentru a încuraja lupta împotriva rasismului în toate formele de exprimare culturală; 

Susținem Federația Comunităților Evreiești din România în dezvoltarea de programe 
pentru conservarea patrimoniului evreiesc; 

Îmbunătățim colectarea de date referitoare la incidentele antisemite care nu sunt de 
natură contravențională sau penală;  
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Înființăm un premiu național anual pentru personalități române și internaționale care vor 
contribui la educația privind Holocaustul, cercetarea și comemorarea Holocaustului, 
precum și la prevenirea și combaterea antisemitismului; 

Continuăm cooperarea cu partenerii noștri internaționali pentru promovarea 
internațională a educației privind Holocaustul, cercetarea și comemorarea Holocaustului 
și pentru dezvoltarea de instrumente internaționale pentru combaterea antisemitismului. 

Contextul pandemic, care continuă să ne afecteze, a facilitat proliferarea, mai ales online, 
a teoriilor conspiraționiste și a discursului antisemit. Acest lucru este inacceptabil și 
astăzi reafirmăm angajamentul nostru ferm de a acționa hotărât împotriva acestor 
fenomene, online și offline. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Siegfried Mureşan, reales vicepreședinte al popularilor europeni. 
Grupul va fi condus în continuare de Manfred Weber 

Germanul Manfred Weber (CSU) a obţinut miercuri, 13 octombrie, al treilea mandat de 
preşedinte al Grupului Partidului Popular European (PPE) din Parlamentul European, în 
timp ce europarlamentarul român Siegfried Mureşan (PNL) a fost reales vicepreşedinte. 

"Le sunt profund recunoscător colegilor că m-au reales preşedinte al Grupului PPE. Sunt 
nerăbdător să ne continuăm munca pentru a întări creştin-democraţia şi centrul-dreapta 
în Europa", a transmis Weber, citat într-un comunicat de presă. 

"Ne vom lupta cu cei care vor să vătămeze şi să distrugă Uniunea. Creştin-democraţia a 
fost în avangarda creării UE, iar PPE este o forţă directoare pentru o Europă puternică, 
stabilă şi apropiată de oameni", a mai spus Weber, care este la conducerea celui mai 
mare grup politic din PE din 2014. 

La rândul său, eurodeputatul liberal Siegfried Mureşan a transmis printr-un comunicat 
de presă că realegerea sa reprezintă o consolidare a poziţiei României la conducerea 
Grupului PPE. 

"Este un rezultat care confirmă că delegaţia ţării noastre este una dintre cele 
mai puternice delegaţii naţionale din PPE", a transmis Siegfried Mureşan. 
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"La fel ca în ultimii doi ani, voi continua să apăr interesele României în deciziile 
importante pe care noi, Grupul PPE, reuşim să le impunem în negocierile de la nivel 
european", a mai declarat el după votul din Grupul PPE. 

Siegfried Mureşan a explicat că, în ultimii doi ani, accentul a fost pus pe gestionarea 
crizei generate de pandemia de COVID-19 şi pe adoptarea bugetului multianual al 
Uniunii Europene pentru următorii şapte ani şi a celui "mai mare plan de redresare 
economică din istoria Uniunii Europene, de 750 de miliarde de euro, din care România 
va primi 30 de miliarde de euro". 

"Toate aceste decizii au fost luate ţinând cont de nevoile oamenilor din ţările membre 
ale Uniunii Europene. Noi, ca grup, am obţinut în negocierile europene ca banii pe care 
îi punem la dispoziţie să fie cheltuiţi responsabil, în deplină transparenţă şi cu 
respectarea principiilor statului de drept. Am pus în centrul acestor decizii interesele 
oamenilor, ale micilor întreprinzători şi ale regiunilor, în special ale regiunilor care au 
nevoie cel mai mult de sprijin european", a adăugat el. 

Eurodeputatul liberal a transmis că, în acest nou mandat de vicepreşedinte, obiectivul 
principal este de a lucra la întărirea Uniunii Europene post-criză. ''Vreau o Europă în care 
oamenii să aibă acces la servicii publice de calitate, inclusiv servicii medicale, o Europă în 
care economia să fie puternică, modernă, digitală şi, nu în ultimul rând, prietenoasă cu 
mediul înconjurător. Deciziile luate de Uniunea Europeană trebuie să ţină cont de 
realitatea din fiecare ţară membră. Ca europarlamentar român, voi lupta ca toate 
măsurile pentru întărirea Europei să fie luate ţinând cont de specificul fiecărei ţări 
membre a Uniunii Europene, inclusiv de specificul României, bineînţeles", a mai spus 
Mureşan. 

Ceilalţi nouă vicepreşedinţi ai Grupului PPE din PE aleşi miercuri sunt Esteban González 
Pons (Spania), Jan Olbrycht (Polonia), Esther de Lange (Olanda), Rasa Jukneviciene 
(Lituania), Arnaud Danjean (Franţa). Evangelos Meimarakis (Grecia), Frances Fitzgerald 
(Irlanda), Paulo Rangel (Portugalia) şi �eljana Zovko (Croaţia). 

Grupul PPE este cel mai mare grup politic din Parlamentul European. 

(Sursa: ziare.com)  
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• Comisarul pentru Energie le recomandă statelor membre UE să 
amâne plata facturilor acolo unde e cazul, iar consumatorii care nu le 
pot achita să nu fie debranșați. Alte soluții propuse 

Comisia Europeană promite toleranţă zero faţă de speculanţii de pe piaţa de energie. 
Executivul comunitar a prezentat un set de măsuri prin care, se speră, europenii vor 
putea trece mai uşor peste iarnă, în condiţiile în care facturile la gaz şi electricitate 
explodează. 

Printre propunerile Comisiei Europene figurează aprobarea reducerii unor taxe din 
sectorul energetic și cumpărarea de combustibil, în comun, de către țările membre. De 
asemenea, sprijin de urgență pentru consumatorii casnici sunt măsuri temporare, menite 
să atenueze impactul scumpirilor din toată lumea. 

Kadri Simson, comisar UE pentru Energie: "În primul rând, prioritatea noastră e protejarea 
consumatorilor europeni, mai ales a celor mai vulnerabili. În al doilea rând, trebuie să 
avem un sistem energetic mai robust. (...) Uniunea Europeană va avea o politică de 
toleranță zero în privința oricăror manipulări ale pieței și împotriva speculațiilor". 

Comisarul pentru Energie le recomandă statelor membre să amâne plata facturilor, 
acolo unde e cazul, iar consumatorii care nu le pot achita să nu fie debranșați. 

Robert Halver, expert energie, Germania: "Avem o dilemă. Pe de o parte, protejarea 
mediului. Închidem tot, centralele pe cărbuni, centralele nucleare. Pe de altă parte, avem 
nevoie de electricitate mai multă pentru digitalizare. Nu se pot împăca ambele. Sunt 
sigur că va trebui să ne gândim din nou la energia nucleară". 

Ultimul cuvânt în privința propunerilor Comisiei Europene îl au șefii de stat și de guvern. 

Scumpirile din energie și mecanismele de protejare a consumatorilor vor fi cap de afiș la 
întâlnirea liderilor euorpeni, săptămâna viitoare. 

Tarifele la gaz și electricitate au ajuns astronomice, printre altele din cauza creșterii 
cererii în raport cu oferta, dar, spun unii experți, și din cauza măsurilor de protejare a 
mediului. 

La gaz, prețul a crescut cu 250%, comparativ cu luna ianuarie. 

(Sursa: stiri.tvr.ro)  
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